
Sprawozdanie Wójta 

Szanowni Państwo, P. Przewodniczący, Radni, Sołtysi, Pracownicy samorządowi, przedstawiam 
Państwu sprawozdanie Wójta od 23 września 2022 r., czyli od ostatniej sesji do dziś, czyli 21 
października 2022 r.

23.09.22 r.

Spotkanie z mieszkańcami w Brzezinach.

\26.09.22 r.

 Otwarcie świetlicy po remoncie, dofinasowanie z LGD NKJiG.

 Spotkanie w Mroczkowej z mieszkańcami

27.09.22 r.

 Złote Gody

 Spotkanie z mieszkańcami m. Czarnolas.

28.09.22 r.

 GDDKiA – obwodnica Sidziny

 MIS: Sidzina, Brzeziny, Mroczkowa i Czarnolas

30.09.22 r.

 MBO- sportowcy

 Spotkanie w Giełczycach z mieszkańcami

2.10.22 r.

Jubileusz 650 lecia kościoła w Chróścinie – przekazuję pozdrowienia od Jego Ekselencji Biskupa A. 
Czai.

4.10.22 r.

Spotkanie z właścicielami firmy EXPOGLASS w sprawie budowy nowego zakładu w Chróścinie, dz 
nr 435. To w ramach procesu wsparcia inwestora -produkcja maszyn szklarskich służących do obróbki
szkła.

5.10.22 r.

Sesja nadzwyczajna – środki finansowe na zakup węgla. 

8.10.22 r.

Spotkanie z hodowcami gołębi sekcja Skoroszyce – podsumowanie sezonu

10.10.22 r. 11.10.22 r.

Szkolenie Subregionu Południowego

11.10.22 r.



 Dzień Nauczyciela- Marta Dziergas, Edyta Kraus – awans zawodowy na nauczyciela 
dyplomowanego

             Dyr K. Kozera i Wicedyr.  A. Jary – Nagrody Wójta

 zaproszenie na spotkanie  rodziców dzieci z orzeczeniami z Por P-P Szyndrowska, Kwarta, 
Wesołowska, Jodłowski. Nie przyszedł żaden rodzic, aby rozmawiać o problemach dzieci.

12.10.22 r.

 Spotkanie z uczniami szkoły z Sidziny i Chróściny – działanie z funduszu Profilaktyki 
Przeciwdziałania Alkoholizmowi, dla uczniów do kl. 4 do kl.8 – pomoce naukowe. Uczniów 
ze szkoły w Skoroszycach nie było.

 Zaproszenie na spotkanie z p. Kopacz w sprawie syna z niepełnosprawnością. Pani Kopacz nie
przyszła na spotkanie.

 Zarząd OSP RP

13.10.22 r.

 Pasowanie ucz kl.1. w Sidzinie i Dzień Nauczyciela.

 Konwent Wójtów i Burmistrzów

       18.10.22 r.

Spotkanie z Komendantem Policji w Nysie.

19.10.22 r.

Zaproszenie na spotkanie pani Katarzyny Litwin mamy córki z niepełnosprawnością. p. Litwin 
skorzystała z zaproszenia. To pierwsza osoba, która zechciała poznać sprawę ze strony organu 
prowadzącego. Chcę ufać, że to pierwsza jaskółka, która czyni wiosnę. Bo żeby się porozumieć, 
trzeba się zrozumieć, a każda rozmowa wnosi wiele do sprawy.

20.10.22 r.

Zaproszenie p. Góralskiej – syn Wojtek, która wyraża swe opinie na temat organu prowadzącego na fb

Jestem winna Państwu info z otwarcia ofert:

1. „Budowa wiaty turystyczno- rekreacyjnej wraz z zagospodarowaniem dz w Mroczkowej nr 
47/8 i 47/4, dwie oferty  Agnieszka Łaciak, Reńska Wieś – 156 000 z, WILK-BUD, Hajduki 
Nyskie 122  570 zł.

2. Zagospodarowanie terenu przy Kościółku w Polu w Sidzinie: 3 oferty

najniższa WILK- BUD, Hajduki Nyskie 153 680 zł,

najwyższa Transport Towarowy R. Biela Sidzina – 192 559,27 zł.

W obliczu tego, co dzieje się w skoroszyckiej szkole, winna jestem Państwu rzeczowe wyjaśnienie, 
bez pomówień i półprawd. Fakty.

Chcę, abyśmy wszyscy mieli świadomość, że Wójt dla funkcjonowania 3 placówek oświatowych 
(Chróścina, Sidzina, Skoroszyce) z podatków nas wszystkich dokłada rocznie do pieniędzy 



rządowych 8 500 000 zł tj. 56%. Odpowiadając zatem na liczne pytania, co Wójt zrobiła z 
rządowymi środkami – wydała je w całości na dzieci i dodatkowo dołożyła jeszcze raz tyle.

Dla porównania – droga Krótka, Boczna i Słoneczna w Chróścinie  kosztowała nas 3 500 000 zł. 
Czyli, jak łatwo obliczyć, w ciągu roku dopłacamy z naszych podatków tyle, ile kosztuje wykonanie 2 
takich kompleksów dróg i jeszcze by zostało na skoroszycką Polną czy Zbożową. Nowiutki wóz 
strażacki kosztuje 800 000 zł. Rocznie Wójt mógłby kupić 10 takich nowych wozów i jeszcze by 
zostało. Mamy 6 jednostek OSP, które potrzebują takiego sprzętu jak tlenu.

Za roczne urlopy dla poratowania zdrowia nauczycielom płaci Wójt z naszych podatków. W tym roku 
jest takich 5 nauczycieli. W miejsce urlopowanego nauczyciela przyjety jest nowy nauczyciel, którego
także trzeba opłacić z naszych podatków. Potrzebni są nauczyciele wspomagający, a klasy mało 
liczne, nawet 5-6 osobowe. Kasa podatnika z budżetu wypływa szerokim strumieniem, bo rząd 
przekazuje zbyt niską kwotę, w naszej gminie tylko na 44% potrzeb.

Troską Wójta Gm. jest, aby WSZYSTKIE DZIECI z terenu całej gminy BYŁY NALEŻYCIE 
ZAOPIEKOWANE! Te wymagające specjalnego wsparcia także, mimo niewystarczającej kwoty 
rządowej.

Wiem, dzieci są najważniejsze, ale konieczne jest zachowanie zdrowego rozsądku i takie 
gospodarowanie budżetem, aby zadbać o interesy wszystkich.

Natomiast w szkole w Skoroszycach p. Dyrektor dla dziecka przedszkolnego, dla którego nie ma 
nawet złotówki z pieniędzy rządowych przyznała 37,5 godzin na tydzień dla nauczyciela 
wspomagającego, kiedy etat to 20 godzin na tydzień. Ogólnie zwiększyła pracę szkoły o 200 godzin 
na tydzień wbrew uzgodnieniom z organem prowadzącym i – co najważniejsze – bez zabezpieczenia 
środków w budżecie finansowym szkoły, którą zarządza. Inaczej mówiąc – p. Dyrektor zatrudniła na 
dodatkowe godziny nauczycieli, nie mając pieniędzy na ich wypłaty (!). Nie wnioskowała 
jednocześnie o zwiększenie budżetu szkoły, mimo że taki był jej obowiązek i tak Wójt, jak i Radca 
Prawny oraz Przewodniczący Rady Gminy informowali ją o takiej konieczności. Zamiast złożyć 
stosowny wniosek, p. Dyrektor wolała wystąpić 3 razy w Kurierze Opolskim, żądając pieniędzy dla 
nauczycieli nowo zatrudnionych. Zatwierdzenie arkusza pracy szkoły było dla niej mniej ważne.

P. Dyrektor pominęła przy tym, że w szkole przecieka dach, a p. Dyrektor, mimo że ma na to 
pieniądze w swym budżecie,  nie dokonuje napraw, tylko chce przeznaczyć te środki również na 
wypłaty dla nauczycieli. Państwu poddaję pod rozwagę, czy chodzi tu w istocie o troskę o dzieci.

Takie zaniedbania doprowadziły do tego, że w październiku p. Dyrektor przekroczyła budżet 
placówki, która zarządza, nie wypłaciła terminowo wynagrodzenia nauczycielom i dopiero 18 
października br. dojrzała do tego, aby wnieść do Wójta  o zmiany w budżecie szkoły. Czyli najpierw 
skargi w telewizji na brak zwiększenia budżetu, a dopiero później wniosek o zwiększenie tego budżetu
– pokrętna logika.

P. Dyrektor na spotkaniach dotyczących niewłaściwego wydatkowania pieniędzy z budżetu z radcą 
prawnym, z radnymi na komisjach odpowiadała, że jest od takich zdarzeń ubezpieczona.

Jest kryzys, inflacja, wojna za wschodnią granicą. Niestety, argumenty nie trafiają. Mimo 
niesprzyjających okoliczności wyraziłam zgodę na podział klasy 27 osobowej na dwa oddziały, czyli 
po 13 i 14 uczniów w klasie (około 80 000 zł dodatkowo z budżetu). W tej 14 osobowej zatrudniony 
jest jeszcze drugi nauczyciel – wspomagający. Wyraziłam zgodę na na dodatkowe lekcje wf. Ale 
budżet gminy jest jeden i na wszystko nie może wystarczyć. Przy pierwszej odmowie przekazania p. 
Dyrektor kolejnych i kolejnych środków p. Dyrektor i rodzice sprowadzili telewizję, bo nieważne jest 
wszystko inne – na pierwszym miejscu mają być wydatki p. Dyrektor. W telewizyjne występy włączył
się spektakularnie Kurator Oświaty, który nie wie jaki jest budżet gminy. Nie wie, ile mieszkańcy 
płacą podatków do budżetu. Kurator odpowiada tylko za nadzór pedagogiczny, nie za finansowanie 



szkoły. I nagonka pełna – bezduszny Wójt zabrał dzieciom nauczyciela wspomagającego, a tak 
naprawdę niczego nie zabrał, wręcz przeciwnie – z budżetu gminy finansuje tych nauczycieli.

W cieniu tych medialnych rozgrywek Jubileusz 50 lecia szkoły w Skoroszycach. P. Dyrektor 
medialnie wypowiedziała się, że jest jej przykro – wysłała zaproszenie i nikt nie przyszedł. Ani Wójt, 
ani Radni. A uroczystość była ponad gminna. Bo był Kurator Oświaty. Być może, gdyby p. Dyrektor 
wybrała drogę współpracy w formie dialogu zamiast telewizyjnych przepychanek, jubileusz 
wyglądałby zgoła inaczej i tu – mnie jako Wójtowi – również jest przykro.

Na koniec przedstawiam liczby. Pokazują, ile dopłacamy z naszych podatków do dzieci z 
orzeczeniami. Sprawa dotyczy w Skoroszycach 6 dzieci szkolnych + jednej dziewczynki z 
przedszkola oraz jednej ósmoklasistki z Chróściny. Wszystkich dzieci, które trzeba zaopiekować jest 
w okrągłych liczbach 450.

Dziś wielu się wydaje, że sprowadzenie mediów jest lekarstwem na wszystko. Niestety, 
rzeczywistość taka prosta nie jest. Ażeby się porozumieć, trzeba się zrozumieć. Do tego 
potrzebne są dwie strony. I pieniądze z naszych podatków, bo rządowych albo nie ma w ogóle na
konkretne dziecko, albo nie są wystarczające. 

Nieustannie z wyrazami szacunku -

Wójt Gm. Barbara Dybczak

 

 


